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کشور  از تابستاناحتمال حاکمیت «لانینا» بر 
ایســنا: رئیس مرکز ملــی پیش بینی 
و مدیریــت بحران مخاطــرات وضع 
هوا گفت: از تابســتان به بعد احتمال 
تغییر فاز دورپیوند نوسان جنوبگان به 
لانینــا افزایش می یابد. البته در تعیین 
وضعیت جوی کشــور عوامل زیادی 
مؤثر هســتند که میزان عدم قطعیت 

پیش بینی را افزایش می دهد.
 صــادق ضیائیــان با بیــان اینکه 
پیش بینی تأثیــرات جریانات دورپیوند 
جــوی بــر دمــا و بــارش کشــور با 
احتمــالات زیاد همراه اســت، اظهار 
کرد: یکی از ایــن جریان ها، دورپیوند 
نوســان جنوبی (ان ســو) نام دارد و 
دارای ســه فاز لانینا، ال نینو و شرایط 
خنثی است. احتمال حاکمیت شرایط 
خنثی این جریان دورپیوند در ماه های 
آوریل، می، ژوئن و جولای زیاد اســت 
و احتمال خیلی کمی (تا ۳۰ درصد) 
ال نینو وجود  برای حاکمیت شــرایط 

دارد. 
وی اضافــه کرد: طــی فصل های 
تابســتان، پاییز و زمســتان پیش بینی 
می شــود که این دورپیوند در فاز لانینا 
باشــد. رئیس مرکز ملی پیش بینی و 
مدیریت بحــران مخاطرات وضع هوا 
درباره وضعیت دما و بارش کشور در 
صورت حاکمیت شــرایط لانینا گفت: 
نوسان جنوبگان  یا  «ان سو»  دورپیوند 
یکی از صدها عامل مؤثر بر وضعیت 
دما و بارش کشور است و در شرایطی 
بین ۳۰ تا ۶۰ درصــد می تواند بر دما 
و بارش کشــور تأثیرگذار باشــد و در 
شرایطی کمتر مؤثر است. وی اضافه 
کرد: در شــرایطی که حاکمیت لانینا 
اهمیت بیشــتری پیدا کنــد، احتمال 
نرمال کاهش می یابد.  بارش  دریافت 
البته از حالا پیش بینی برای بارش های 
پاییزی و زمســتانه خیلی زود است و 
با خطای بســیار زیادی همراه است. 
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت 
تأکید  بحران مخاطــرات وضع هــوا 
دیگری  دورپیونــد  جریان هــای  کرد: 
ماننــد AO، NAO، MJO، دوقطبــی 
اقیانوس هند و... بر دما و بارش کشور 
می توانند مؤثر باشند و شرایط جوی را 

متغیر می کنند.
 ضیاییــان در پایــان دربــاره تأثیر 
عملکــرد  بــر  اقلیمــی  تغییــرات 
دورپیوندهــا و میزان پیش بینی پذیری 
آنها گفت: تغییــرات اقلیمی موجب 
افزایش تغییرات دورپیوند می شــود، 
در نتیجه عــدم قطعیت پیش بینی ها 
افزایش می یابــد. پدیده ال نینو- لانینا 
یک شــاخص اقلیمــی بزرگ مقیاس 
اســت که در پهنه وسیعی از آب های 
رخ  آرام  اقیانــوس  منطقه حــاره ای 
می دهد. زمانی که دمای آب اقیانوس 
به عمق حدود ۲۰۰ متر تغییر می کند، 
اگــر نیم درجــه گرم تر شــود وارد فاز 
«ال نینــو» یا فــاز گرم می شــود و اگر 
نیم درجه سردتر از حالت نرمال شود 

یعنی وارد فاز «لانینا» شده است.

باران و کاهش دما در تهران
ایلنــا: اداره  کل هواشناســی اســتان 
تهــران از وقــوع رگبار، رعــد و برق و 
وزش باد شــدید از امروز دوشــنبه در 

سطح استان خبر داد. 
نقشــه های  بررســی  براســاس 
پیش یابی و تحلیل الگوهای همدیدی، 
از روز دوشــنبه تا چهارشــنبه (سوم 
تا پنجم اردیبهشــت) با نفوذ سامانه 
بارشــی جدید، آســمانی نیمه ابری تا 
ابــری، در بعضی ســاعات همــراه با 
بارش باران، گاهی رگبار و رعد و برق 
و وزش باد شــدید در مناطق مستعد 
با احتمــال بارش تگرگ و کاهش دما 

مورد انتظار است.
 آســمان شــهر تهران امروز کمی 
ابری تا ابــری همراه بــا وزش باد، با 
احتمال وقوع رگبــار و رعد و برق، در 
بعضــی ســاعت ها دارای وزش بــاد 
شــدید با حداقل دمــای ۱۴ و حداکثر 
دمــای ۲۶ درجه ســانتی گراد و طی 
 سه شنبه (چهارم اردیبهشت) قسمتی 
ابــری تا ابری همراه بــا وزش باد، در 
بعضی ســاعت ها دارای رگبار و رعد 
و بــرق و گاهی افزایش ســرعت باد 
بــا حداقل دمــای ۱۲ و حداکثر دمای 
پیش بینــی  ســانتی گراد  درجــه   ۲۱

می شود.
کل  اداره  اعــلام  براســاس   
هواشناســی اســتان تهران، ورامین با 
بیشــینه دمای ۳۰ درجه ســانتی گراد 
گرم ترین نقطه اســتان تهــران در ۲۴ 

ساعت گذشته گزارش شده است.

جوابیه وزارت ورزش و جوانان
به گزارش «شرق»

در پی انتشــار گــزارش روزنامه «شــرق» با عنوان «کــدام جوانی؟ کدام 
جمعیت؟» درباره سیاست های جوانی جمعیت در ایران وزارت ورزش و 
جوانان با ارســال نامه ای به این گزارش واکنش نشــان داد. متن جوابیه وزارت 

ورزش و جوانان به شرح زیر است:
احترامــا با عنایت به درج مطلبی در روزنامه شــرق با عنوان  «کدام جوانی؟ 
کدام جمعیــت؟» درخصوص نحوه واگذاری وظایف مربــوط به مراکز انتخاب 
همسر یا همان واسطه گری به وزارت ورزش و جوانان در قانون جوانی جمعیت 
اشــکالاتی مطرح شده است. با تشــکر از دغدغه مندی مهم جوانی جمعیت از 
ســوی نویســنده محترم، بر اساس قانون مطبوعات در پاســخی که در زیر آمده 
اســت، به تشریح وظایف قانونی وزارت ورزش و جوانان در این زمینه و اقدامات 

انجام شده توسط این وزارتخانه پرداختیم.
وظایف قانونی وزارت ورزش و جوانان در قبال جوانی جمعیت

براساس قوانین مصوبه جمهوری اسلامی ایران، وظایف متنوعی به نهادهای 
دولتی و حاکمیتی واگذار شــده است. در حوزه جوانان و امور مربوط به ازدواج، 

وزارت ورزش و جوانان به عنوان متولی اصلی شناخته می شود.
قانون اهداف، وظایف و اختیارات وزارت ورزش و جوانان: در این قانون، امور 
جوانان به «فعالیت های مربوط به هماهنگی ابعاد هویتی جوانان در عرصه های 
دینی، انقلابی، ملی، اشــتغال، علم و فنــاوری، جامعه پذیری، خانواده و ازدواج، 
ســرمایه اجتماعی، مسئولیت پذیری، مشــارکت اجتماعی و مســائل نوپدیدی 

جوانان» دلالت دارد که بر عهده وزارت ورزش و جوانان نهاده شده است.
قانون ســاماندهی امور مربوط به جوانان: این قانون وظایف متعددی را برای 
وزارت ورزش و جوانــان در حــوزه جوانــان از جمله ازدواج و تشــکیل خانواده 

برشمرده است.
قانون تســهیل ازدواج جوانان: این قانون نیز حاوی وظایف و تکالیفی برای 
وزارت ورزش و جوانان در راستای تسهیل امر ازدواج جوانان است. همان طور که 
مشاهده می شود، در سال های گذشته قوانین متعددی به منظور تکلیف وظایف 
معینی در حوزه جوانان و ازدواج توسط وزارت ورزش و جوانان اختصاص یافته 
اســت. در این راستا قانون جوانی جمعیت نیز مواد متنوعی را برای ارتقای کمی 
و کیفی ازدواج و تحکیم خانواده بر عهده این وزارتخانه نهاده است. از جمله در 
ماده ۲۷ آمده اســت: «سازمان تبلیغات اسلامی  مکلف است به منظور ترویج و 
تســهیلگر امر ازدواج، از طریق مؤسســات فرهنگی، مساجد و روحانیون و دیگر 
ظرفیت های مردمی به توســعه فرهنگ واســطه گری در امر انتخاب همسر، با 

محوریت و مشارکت خانواده ها و رعایت موازین قانونی و شرعی بپردازد.
تبصره- وزارت ورزش و جوانان مکلف است با تأیید سازمان تبلیغات اسلامی 

مجوز مراکز فعال در امر انتخاب همسر را صادر نماید.
در پاســخ به نقدی که در این نوشــته به مغایرت قانونی فعالیت ســازمان 
تبلیغات اســلامی با اصل ۶۰ قانون اساســی بدان اشاره شــده بود، تنها به این 
نکته بسنده می شــود که این دستگاه فرهنگی با توجه به ماهیت ذاتی خود، به 
مجموعه فعالیت هایی مبادرت می  ورزد که به طور قانونی برای آن معین شــده 
اســت. درباره ماده ۲۷ قانون جوانی جمعیت نیــز قانون گذار برای محول کردن 
ایــن وظیفه به این ســازمان ادله ای دارد که در جای خــود قابل دفاع و بحث و 
بررســی اســت؛ با این حال وزارت ورزش و جوانان با توجه به وظیفه ای که برای 
خود در راستای توسعه کمی و کیفی ازدواج جوانان قائل است، به مجموعه ای 

از اقدامات پرداخته که در ذیل بدان اشاره می شود.
اقدامات وزارت ورزش و جوانان در راستای قانونی جوانی جمعیت

وزارت ورزش و جوانان در راســتای وظایــف قانونی خود و در جهت تحقق 
اهداف ماده ۳۷ قانون جوانی جمعیت اقدامات متعددی را انجام داده است که 

در ادامه به برخی از آنها اشاره می شود:
۱- صــدور مجوز مراکز انتخاب همســر: بر اســاس مــاده ۳۷ قانون جوانی 
جمعیت، وظیفه صدور مجوز برای مرکز انتخاب همسر یا همان واسطه گری به 
وزارت ورزش و جوانان واگذار شــده است. این وزارتخانه در ر استای این تکلیف 
قانونی، اقدام به تدوین آیین نامه مربوطــه و صدور مجوز برای متقاضیان واجد 

شرایط نموده است.
۲- تشــکیل هیئت سیاست گذاری: با توجه به ماهیت پیچیده موضوع ازدواج و 
لزوم هماهنگی بین دستگاه های مختلف ذی ربط، وزارت ورزش و جوانان در تعاملی 
سازنده با سازمان تبلیغات اسلامی، اقدام به تشکیل هیئتی متشکل از نمایندگان دو 
دستگاه نموده است. این هیئت وظیفه سیاست گذاری در حوزه مراکز انتخاب همسر 

و ارائه راهبردهای لازم به منظور ساماندهی این امر مهم را بر عهده دارد.
۳- نظارت و ارزیابی: حضور مستمر نماینده این وزارتخانه در هیئت مصاحبه 
تأیید صلاحیت مدیران مراکز مشاوره و همچنین نظارت و ارزیابی مستمر پسینی 
مراکز توســط نماینده وزارت در اســتان ها، از جمله اقدامات انجام شــده جهت 

اطمینان از حسن عملکرد مراکز انتخاب همسر به شمار می رود.
۴- حمایت های مادی و معنوی:

*وزارت ورزش و جوانان در راســتای وظایف حمایتی خود، از مراکز انتخاب 
همسر با ارائه تسهیلات و حمایت های لازم، پشتیبانی می کند.

*برگزاری مشترک دو رویداد (صبا ۱ و ۲) با سازمان تبلیغات اسلامی به منظور 
شبکه سازی، هم افزایی و رشد علمی این مراکز نمونه ای از این حمایت هاست.

*همچنین این وزارتخانه با ارائــه آموزش های لازم به مدیران و کارکنان این 
مراکز، در ارتقای سطح کیفی خدمات ارائه شده به جوانان، به فعالیت های خود 

ادامه می دهد.
در پایــان تأکیــد می گــردد وزارت ورزش و جوانان در قبــال موضوع جوانی 
جمعیت و تســهیل امر ازدواج جوانان، ضمن انجام وظایف قانونی خود تعامل 
سازنده ای با ســایر دستگاه های ذی ربط داشــته و اقدامات مؤثری در این زمینه 

انجام داده است.
محسن معتمدکیا

مدیرکل روابط عمومی و اطلاع رسانی

آسمان ایران در فروردین ماه بیشتر از نرمال بارید
ایســنا: داده های مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی سازمان 
هواشناســی کشــور نشــان می دهد که میانگین پهنه ای بارش کشور در 
فروردین ماه امسال بیشتر از نرمال بوده است. براساس این اطلاعات در فروردین 
امســال ۴۲.۶ میلی متر باران در کشــور بارید که بیش از شــش درصد بیشــتر از 
میانگین پهنه ای ایران در بلندمدت است. این نخستین ماه در پنج ماه اخیر است 
کــه بارش یــک ماه در کشــور نرمال و بیشــتر از نرمال می شــود. اســتان های 
سیستان و بلوچســتان، فارس، هرمزگان و بوشــهر بهترین دریافت کنندگان بارش 
کشــور در این ماه بودند که بین ۳۰ تا ۳۴ میلی متر بیشتر از نرمال بارش دریافت 
کردند. در مقابل استان های گیلان، چهارمحال و بختیاری، قزوین و مازندران بدترین 
شرایط بارشی را داشتند که بین ۲۷ تا ۳۲ میلی متر کمتر از نرمال دریافت کردند. 
به گزارش روابط عمومی ســازمان هواشناسی کشور، اگرچه بارش های فروردین 
ماه کشور بیشــتر از نرمال بوده است؛ اما به دلیل کم بارشی های انباشته ماه ها و 

سال های اخیر، نمی توان گفت شرایط آبی کشور نرمال است.

در صحن شورای شهر تهران چه گذشت
نشانی تاکسی های برقی کجاست؟

اخبار واكنش

خبر

روز گذشــته در صحن شورای شهر تهران اعضا به شهردار تهران تذکر دادند که از اتوبوس و تاکسی 
برقی خبری نیست؟

مهدی چمران، رئیس شــورای شهر تهران، درباره ورود اتوبوس های جدید در آبان ماه سال 
جاری به رســانه ها گفــت درباره اتوبوس های برقی داخلی فکر نمی کنم تا پایان امســال هم 
بتوانند این اتوبوس ها را بســازند تا در اختیار قرار بگیرد. اتوبوس هایی که در حال حاضر تحویل 
داده می شــود، معمولی و دیزلی هســتند که همین ها نیز متأسفانه براساس آنچه وعده داده 
شــده بود، تحویل داده نمی شود؛ بنابراین روز سه شنبه معاون حمل ونقل شهرداری تهران در 
گزارشــی، آمار و ارقام درباره تعداد اتوبوس های تحویل گرفته شده در سالی که گذشته، ارائه 
خواهند داد. تصور نمی کنم از ششــصدوخرده ای دســتگاه اتوبوس چیز بیشتری تحویل داده 
شده باشــد. این تعداد از کارخانه های مختلف بوده که آنها هم مشکل دارند. باید شاسی این 
اتوبوس ها خریداری شــود و گیربکس ها وارد کشور شــود که تعدادی در گمرک گیر کرده. ما 
همه این موارد را رصد می کنیم و تلاش می کنیم مشــکلات را حل کنیم. اگر این مشکلات حل 

شود، تعداد زیادی وارد کشور خواهد شد.
رئیس شــورای شهر تهران درباره ورود تاکســی های برقی به کشور هم گفت: تاکسی ها از 
طریق بخش خصوصی وارد می شــوند. در حقیقت خودشــان خودروهــا را می خرند و وارد 
می کنند؛ بنابراین خیلی در این زمینه اطلاعی ندارم و اصراری هم به ورود تاکســی ها نداریم؛ 
چراکه شهرداری نمی تواند تاکسی دار شود و باید این خودروها به تاکسی ران ها واگذار شود. در 
این زمینه طرح هایی پیش بینی شده که براساس آن عمل خواهد شد. بی تردید اگر تاکسی های 

برقی خوب وارد شــود، کار ارزنده و خوبی اســت. 
او ادامــه داد: درباره تأثیــر ورود خودروهای برقی 
بــر میزان آلودگی هــوا نیز باید محیط زیســت این 
موضوع را مورد ســنجش قــرار دهد و نظر خود را 
اعلام کند. وقتی اعلام می شــود آلودگی هوا ناشی 
از تردد وســایل نقلیه اســت، بــا ورود خودروهای 
برقی کــه آلودگی ندارند، همانند شــهرهای دیگر 
دنیا می تواننــد تأثیر مثبتی بر آلودگی هوا داشــته 
باشــند. چمران در پاســخ به ســؤالی درباره تأمین 
زیرســاخت های لازم برای خودروهای برقی گفت: 
اتوبوس هــا هنــوز وارد نشــده و برای تاکســی ها 

خودشــان می توانند در خانه و با برق معمولی این خودروها را شــارژ کنند و نیاز نیســت که 
حتما از شارژرهای عمومی استفاده کنند؛ پس بخش خصوصی برای خودروهای برقی آماده 
اســت. درباره اتوبوس ها نیز باید شب در جایگاه ها شارژ شــود که نیاز است تا تعداد کافی از 
شارژرها تأمین شود. اما علی اصغر قائمی، عضو کمیسیون عمران و حمل ونقل شورا، فهرستی 
از وعده  های شــهردار تهران درباره ورود تاکســی  های برقی به تهران ارائه داد و در تذکری به 
رونمایی تاکســی  های برقی اشــاره کرد و گفت:  در مرحله اول تعداد ۸۸ دســتگاه خودروی 
آریزو۵ برقی با رنگ های قرمز و آبی با حضور شــهردار تهران و وزیر صمت به نمایش درآمد؛ 
به همین ترتیب تعداد ۱۹۸ دســتگاه خودروی جکJ7 برقی به رنگ مشکی نیز در مرحله دوم 
در محل سازمان تاکســی رانی رونمایی شد. این در حالی است که همه خودروهای یادشده یا 
دارای پلاک شخصی هستند یا فاقد پلاک و هیچ کدام دارای پلاک تاکسی نیستند. از سوی دیگر 
برخلاف مصوبه شــورای عالی هماهنگی ترافیک رنگ تاکسی برقی، آبی فیروزه ای تعیین شده 

است که این خودروها با رنگ های مشکی و قرمز رونمایی شده اند.
او افزود: در مرحله ســوم نیز حدود ۳۰ دســتگاه از خودروهایی که از چین وارد شــده اند، 
رونمایی شــد که رنــگ آنها هم با مصوبه یادشــده همخوانی ندارد و اینهــا هم هنوز موفق 
بــه دریافت مجوز پلاک ایران نشــده اند و تاکنون درباره نحوه خدمــات پس از فروش و نحوه 
انتقال تکنولوژی برای پشــتیبانی و نگهداشــت در داخل اقدامی نشده و شرکت خودروسازی 
صاحب صلاحیت نیز در این زمینه معرفی نشــده. برخلاف اخبار منتشرشــده و مصاحبه های 
انجام شــده تاکنون حتی یک خودروی برقی موفق به دریافت پلاک تاکســی نشده و قاعدتا به 

ناوگان تاکسی رانی افزوده نشده است.
قائمــی در ادامه درباره یارانه اختصاص یافته به ایــن خودروها نیز گفت: نکته دیگر اینکه 
همچنان پرداخت یارانه دولتی برای این خودروها از محل ماده ۱۲ و مصوبه شــورای اقتصاد 
هم تعیین تکلیف نشده و قراردادهای آن با شرکت «بهینه سازی مصرف سوخت» منعقد نشده 
اســت. تنها وعده ورود خودروی برقی به حمل ونقل عمومی داده شده و شواهد یا گزارشی از 
عملیات اجرائی آن تاکنون واصل نشــده اســت. با صحبت، سخنرانی، وعده، سفر آموزشی و 
بازدید مشــکل حمل ونقل درون شهری حل نخواهد شد؛ حتی به دلیل پیگیری نکردن موضوع 
نوســازی ناوگان تاکسی رانی مدتی اســت که تنها خودروی موجود (ســمند سورن) نیز وارد 

چرخه حمل ونقل شده و نوسازی ناوگان متوقف شده است.
عضو کمیسیون عمران و حمل ونقل در ادامه خطاب به شهردار تهران، متذکر شد: تعهدات 
وزارت کشــور درباره خودروهای من نیز انجام نشــده و شهرداری نیز اقدامی نکرده و قرار بود 

با بودجه تخصیص داده شده در سال گذشته نوسازی ناوگان «ون» هم محقق شود که نشد.
اما شادی مالکی، سرپرست سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسی رانی، زمان پلاک گذاری این 
تاکسی ها را نزدیک دانسته و گفته است: خودروهای برقی دو شرکت کرمان موتور و آرین پلاک 
ملی را گرفتند و منتظر دریافت پلاک تاکسی هستند؛ به طوری که پلاک  گذاری تاکسی  های برقی 
در انتظار نامه شــورای عالی ترافیک اســت که به پلیس راهور ارسال شود تا پلاک تاکسی این 
خودروها داده شــود. او با بیان اینکه طبق گفته شــورای عالی ترافیک در مدت دو هفته آینده 
وضعیت پلاک گذاری تاکســی  های برقی تعیین تکلیف می شود، گفت: رنگ تاکسی  های برقی 
طبق مصوبه شــورای عالی ترافیک آبی فیروزه ای اســت و با توجه به اینکه پروژه برقی سازی 
جدید اســت و خودروهایی که در گام  های اول وارد کشور شدند، مشکی و سفید هستند، مقرر 

شد تا این خودروها از طریق نصب برچسب  های آبی  فیروزه ای اجازه تردد در شهر را بگیرند.
مالکی با بیان اینکه ثبت سفارش  های بعدی به رنگ آبی فیروزه ای خواهد بود، خاطرنشان 
کرد: فراخوان خودروهای برقی تا پایان هفته جاری منتشــر می شود و وارد مرحله واگذاری به 
رانندگان خواهیم شــد. در این فرایند تسهیلاتی را شــهرداری تهران و تسهیلاتی را خودروساز 

ارائه می دهد که امیدواریم با اســتقبال رانندگان مواجه شود. او با اشاره به موضوع تعهدات 
وزارت کشــور برای ورود ون  های تازه نفس به سیســتم حمل ونقــل عمومی هم توضیح داد: 
وزارت کشــور از محل ۶۴۰ ونی که قرار بود به ما تحویل بدهد، ۱۹۲ ون را تحویل داده که ۴۰ 
ون پلاک گذاری نشده است. علت تأخیر وزارت کشور این است که این نهاد در انتظار الحاقیه ای 
است که با ایران خودرو بسته شود و به دنبال آن به بقیه تعهدات خود عمل کند که شهرداری 

به طور مستمر پیگیر موضوع است.

شرکت کنترل ترافیک چه زمانی زیان ده شد؟
روز گذشــته گزارش حسابرسی شــرکت کنترل ترافیک برای ســال مالی ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ هم 
در صحن شــورای شهر قرائت شــد. در جریان بررســی این گزارش ها جعفر تشکری هاشمی، 
رئیس کمیســیون عمران شــورای شــهر، گفت: در حالی که اساســنامه در انتصاب مدیرعامل 
شــرکت رعایت نشده و شرکت از ســود عملیاتی در ســال ۹۹ به زیان عملیاتی رسیده است. 
مطالبات پیمانکاران پرداخت نشــده، دعاوی مختلف در محاکم قضائی دارد، پرونده مالیاتی 
و دیگر حقوق دولتی در محاکم مربوطه مطرح اســت؛ پس چگونه حسابرســان وضعیت را 
مطلوب اعلام کرده اند، دیگر چه اقدامی باید انجام می شــد تا وضعیت این شــرکت  مشروط 
اعلام شــود. او ادامه داد: شرکت کنترل ترافیک بین ۲.۶۷ تا ۳ درصد هزینه کارگزاری دریافت 
می کند و به هیچ وجه حقوق بگیر شــهرداری نیست. تشکری هاشمی با تأکید بر اینکه دست کم 
باید شــرکت درباره تجدید ارزیابی اقدام می کرد که مشــمول ماده ۱۴۱ قانون تجارت نشــود، 
گفت: مسئولان شرکت به فکر چاره بیفتند. شواهد 
نشــان می دهد وضعیت شــرکت کنترل ترافیک به 
شکل ساماندهی شده ای در حالت اضمحلال است 
درحالی که اگر به سوابق سال های پیش نگاه کنیم، 

هیچ کدام از این مشکلات وجود نداشتند.
رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل شــورای 
شــهر تهران گفت: مگر می شــود یک ســاختمان 
چند ده  هزارمتری که در مالکیت شــرکت است، ۱۲ 
میلیارد تومان قیمت داشــته باشد؟ مشخص است 
که این ســاختمان به تجدید ارزیابی نرفته اســت. 
فارغ از گزارش حسابرسی، به نظر می رسد اراده ای 
وجود دارد که می خواهد این شرکت را در اصطلاح عامیانه، به خاک سیاه بنشاند. تقاضای من 
این است که شرکت فوق تخصصی را که از بین رفته است، بار دیگر احیا کنند و به جای اینکه 
هر روز برای حل وفصل دعاوی خود در دادگاه ها باشــد، فعالیت های تخصصی خود را انجام 
دهد. سیاســت های تحمیلی که به شرکت کنترل ترافیک وارد می شود، وضعیت شرکت را به 
این شکل رسانده است. ناصر امانی، عضو شورای شهر تهران، هم گفت: ارزیابی من از شرکت 
کنترل ترافیک، این اســت که وضعیت مطلوبی ندارد. مطابق با بند ۱۲ سال مالی ۱۴۰۰، شش 
مدیر عامل تغییر کرده که انتخاب مدیران عامل نه براساس قانون تجارت و نه بر مبنای اساسنامه 
شرکت بوده است. این شرکت به پیمانکارانش بدهکار است. ۱۰۴ برابر سرمایه شرکت، زیان ده 
اســت. حسابرســی ها را اگر نگاه کنید، همه اقدامات تکرار شــده و هیچ کدام از تکالیف شورا 
عملیاتی نشــده اســت. این یعنی وضعیت شرکت مطلوب نیســت و باید فکری جدی برای 
آن کــرد. مهدی اقراریان، عضو شــورا، در طرح تذکری با بیان اینکه بودجه ســال ۱۴۰۱ دارای 
پیوســت اســت، گفت: این شرکت مشمول ماده ۱۴۱ شده و از ســویی دیگر از سال ۹۹ به بعد 
شــاهد این هستیم که شرکت نه تنها ســودده نبوده؛ بلکه دچار زیان شده است و این اتفاق در 
دوره مدیریت جدید رخ داده و حدود ۲۰۰ میلیارد تومان هم دارای طلب انباشــت و به همین 
میزان هم بدهکار اســت. او افزود: این در حالی است که به نظر بنده شهرداری تهران مدعی 
اســت که درآمد دارد. ســال قبل دو هزار میلیارد تومان در دقیقه آخــر برای خانه  های مردم 
اضافه شد. اتفاقی که افتاد، این بود که شهرداری در پایان سال مردم را دعوت کردند که برای 
شش ماه آینده برات کارت بگیرند. این عضو شورا با ذکر این نکته که چه کسی خانه خود را با 
برات کارت می فروشــد؟ ادامه داد: محتوای مصوبه ما یک مصوبه نقدی بوده است. اینکه چه 
درباره مسائل مالی شهرداری می گذرد، باید مفصل درباره آن صحبت کرد؛ اما این موضوعات 
در این موارد باید شــفاف و مسئولان امر باید پاسخ گو باشند. محمد آخوندی، رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه شــورا، نیــز در توضیحی عنوان کرد: زمانی که ما برای شــرکت ها کمک زیان 
تصویب می کنیم، مبحث سود در این قاعده بی معناست؛ مگر اینکه زمینه درآمدزایی برای این 
قبیل شــرکت ها فراهم شود و نیازی به حمایت مالی از شــهرداری نباشد. میثم مظفر، رئیس 
کمیته بودجه شــورا، با تأکید بر اینکه شــرکت موظف به تعیین تکلیــف مالیات بر عملکرد و 
ارزش افزوده بیمه شرکت در سنوات گذشته در مدت یک ماه است، گفت: شرکت موظف است 
دربــاره پیگیری دعاوی در مراجع قضائی اقدام و این دعــاوی را تعیین تکلیف کند. همچنین 
باید در راستای رفع انحلال شرکت برای تعیین تکلیف بدهی انباشته اقدام شود. در ادامه این 
جلســه حمید برادران، سرپرست شرکت کنترل ترافیک شــهرداری تهران، گفت: قراردادهایی 
که ما پیگیری می کنیم و درآمدها در آن مقایســه می شود، در مقایسه با عملکردی که داریم، 

درآمد بسیار پایینی است.
او افزود: بعد از اینکه حســابرس تعیین می شــود، می توانیم افزایش سرمایه دهیم. ما 
۲۲۴ میلیارد تومان برآورد جدید داریم و از ســال ۱۴۰۱ که حســابرس به ما معرفی شــد، 
شــرکت کنترل ترافیک نتوانســت افزایش ســرمایه دهد. این انباشت ســنواتی است و از 
ســال ۱۳۹۳ وجود داشته و کم و زیاد شده اســت. برادران با بیان اینکه ما نامه هایی برای 
افزایش ســرمایه ارسال کردیم، یادآور شــد: در طول یک ونیم سال گذشته اختلالاتی ایجاد 
شــده؛ اما فرایند درســتی که طی می شــود، ماهیت مدیریت ترافیک است. ما به اندازه ای 
به ســمت نصب تجهیزات رفتیم که خروجی آن را نه شــهروندان دیدنــد و نه در کنترل 
ترافیک محسوس بود؛ بنابراین به سمتی رفتیم که کمک کننده باشیم. دیدگاه جدید دیدگاه 
بدی نیســت و شاید در یک ســال باقی مانده برنامه ما آورده مناسبی داشته باشد. گزارش 
حسابرسی شرکت کنترل ترافیک شــهرداری تهران در سال  های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ در نهایت به 

تأیید اعضای شورای شهر رسید.

شــرق:  آن زمان که مدیران شــهری از برقی ســازی ناوگان حمل ونقل عمومی 
می گفتند، برخی از کارشناســان نگــران بودند که تهران هنوز زیرســاخت  های 
لازم را برای این تعداد خودروی برقی ندارد و بهتر اســت تهران به تدریج برقی 
شــود تا مشکلات در جریان این تحول مشــخص و به تدریج برطرف شود. مرکز 
پژوهش  های مجلس در گزارشــی اعلام کرد که برقی ســازی با این حجم روشی 

اقتصادی نیســت؛ اما همان زمان تعدادی از اعضای شــورای شــهر با آرامش 
در واکنــش به این گزارش  های کارشناســی اعلام می کردند کــه منتظر انقلاب 
برقی شدن حمل ونقل نباشید و اگر این وعده ها محقق هم شود، به تدریج خواهد 
بود. شــهرداری تهران اعلام کرد خطوطی که قرار اســت این تاکسی  های برقی 

فعالیت کنند، هم مشخص شده است.

ایلنا: مدیــرکل حفاظــت محیط  زیســت مازنــدران گفت: 
اداره  کل حفاظــت محیط  زیســت مازنــدران به عنوان نهاد 
نظارتــی، در ماه های اخیــر چند مرتبه دربــاره بازپس گیری 
زمین «پتروشــیمی میانکاله» با مدیریت امور اراضی اســتان 
مکاتبــه کرده؛ اما تاکنون به نامه نگاری های ما پاســخ نداده 
است. متوقف شدن چندباره ســاخت مجتمع پتروشیمی در 
نزدیکی تالاب و ذخیره گاه زیســت کره میانکاله در شهرستان 
بهشــهر اســتان مازندران، یکی از حســاس ترین موضوعات 
محیط زیســتی کشــور در دو سال گذشــته بوده است که در 
آخریــن تحولات مربوط بــه آن، آبان مــاه ۱۴۰۲ وزارت نفت 
موافقت نامه اولیه خود با ســاخت این مجموعه را به دلیل  
انجام نشدن تعهدات پیش بینی شده در موافقت نامه یادشده 
از سوی شــرکت صنایع پتروشیمی گهر مازندران، ابطال کرد 

و در ادامــه نیز مصوبه هیئت وزیران دولت قبل برای احداث 
پــارک اختصاصی تولیــد پروپیلن از گاز طبیعــی در منطقه 

امیرآباد مازندران باطل شد.
 با باطل شــدن موافقت نامه وزارت نفت و مصوبه هیئت 
وزیران، عملا تمــام مجوزهای قانونی صادره برای مجموعه 
«پتروشــیمی میانکالــه» از بین رفت و در حالی که ســازمان 
حفاظت محیط  زیســت نیز بارها مخالفــت خود را با صدور 
مجوز زیســت محیطی بــرای این پروژه اعلام کرده اســت و 
دادستانی کل کشــور و دادســتانی مازندران هم چند مرتبه 
دســتور توقف ســاخت این مجموعه را صــادر کرده اند، در 
ماه هــای اخیر مهم تریــن مطالبه فعالان محیط  زیســت در 
موضوع پتروشــیمی میانکاله، بازپس گیری زمین ۹۲هکتاری 
بوده اســت کــه در دولت قبل بــا موافقت ســازمان منابع 

طبیعی، از طرف ســازمان امور اراضی کشور به سرمایه گذار 
پروژه تخصیص داده شد. با وجود اینکه علاوه بر دوستداران 
محیــط  زیســت، جوامع محلــی به ویــژه دامــداران مرتع 
حســین آباد االله مرز شهرستان بهشــهر که سال هاست طبق 
قانــون برای چــرای دام در ایــن مرتع واجــد حقوق عرفی 
هســتند؛ اما ســرمایه گذار پتروشــیمی میانکاله در دو سال 
گذشته بخشی از چراگاه گله های آنها را با فنس کشی اشغال 
کرده اســت، همگی خواهان بازپس گیری هرچه زودتر زمین 
از سرمایه گذار هستند؛ اما درحال حاضر نه تنها عوامل شرکت 
صنایع پتروشــیمی گهر مازندران همچنان در زمین یادشــده 
اســتقرار دارند؛ بلکه در روزهای گذشته تصاویری در فضای 
مجازی منتشــر شــد که نشــان می داد چند کامیون مصالح 

ساختمانی در این زمین خالی شده است. 

درخواست از سازمان امور اراضی برای بازپس گیری زمین «پتروشیمی میانکاله»
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